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M Ø D E R E F E R A T  –  G O D K E N D T  14. SEPTEMBER 2022 

Forum Studienævnet for Tværkulturelle og Regionale Studier. 

Ordinært møde. 

 

Møde afholdt Onsdag d. 14. september 2022 kl. 10:00 til 12:00  

Sted Lokale 10.2.05  

Referent Studienævnssekretær Alex K. Tonnesen  

Til stede 

Birgitte Schepelern Johansen (VIP-Øvrige fag, formand), Ulla Prien (VIP-

Mellemøsten), Mikhail Suslov (VIP-Østeuropa), Mikkel Bunkenborg (VIP-

Asien), Tim Rudbøg (VIP-Religion), Morten Warmind (VIP-Religion, 1. 

suppleant), Lucas Emil Zukunft (Studerende, Religion, næstformand), Ying 

Chen (Studerende, Asien), Julie Holm Hahnemann (Studerende, 

Mellemøsten), Anton Kock Marcussen (Studerende, Mellemøsten, 2. 

suppleant), Alex K. Tonnesen (sekretær), Jesper Nielsen (Studieleder, 

observatør), Lise Skjøt Møller (AC-vejleder, observatør). 

 

Fraværende: Mathilde Sehested Thormann (Studerende, Øvrige fag), 

Roman Karmaz Larsen (Studerende, Østeuropa). 

Dagsorden 

1) Formalia 

a. Godkendelse af dagsorden 

b. Godkendelse af referat 

c. Opfølgning 

d. Suppleant fratræder sin suppleantpost - 2. suppleant 

forfremmes til 1. suppleant 

e. Suppleant fratræder sin suppleantpost 



 

 

SIDE 2 AF 5 2) Meddelelser 

a. fra studienævnsformanden 

i. postmødeafgjorte sager 

b. fra VIP-nævnsmedlemmer 

c. fra studenter-nævnsmedlemmer 

d. fra studieledelsen 

e. fra studievejledningen 

3) Informationspunkter 

a. Nye barselsregler pr. 01.08 

b. Nye bekendtgørelser, der træder i kraft den 1. september 

2022 

c. Semesterdispensationer E22 - Ændrede prøvebestemmelser 

d. Rektoratet forbereder reform af KU's administration 

e. Status: Nye/rettede studieordninger 

4) Anden runde KA-optag  

5) Kvote-2 ved BA-optaget 

6) Løft af tysk og fransk – læsekurser i tysk og fransk på HUM (ToRS) 

7) Udvikling af HUMs uddannelseslandskab 

8) Flytning af studienævnsmøder d. 16. nov. og d. 7. dec. 2022 

9) Indledende drøftelser om studievejledningens evt. tilstedeværelse 

under drøftelser af den interne undervisningsevalueringsrapport 

10) Evt. 

 

 

Ad 1.a.) Dagsordenen blev godkendt. 

 

Ad 1.b.) Referat af møde afholdt d. 25. august 2022 blev godkendt. 

 

Ad 1.c.) Birgitte Schepelern Johansen meddelte vedr. nogle metoder for 

opgørelsen af beskæftigelses- og ledighedsstatistikken for dimittender fra 

fra ToRS, samt at der på et fremtidigt studienævnsmøde vil blive informeret 

om problematikker vedr. eventuel af-anonymisering af vejledere i 

undervisningsevalueringen. 

 

Ad 1.d.) Det meddeltes at den hidtidige 1. suppleant for de studerende på 

repræsentationsområdet Asien, Cecilie Drachmann Harbøll, fratræder sin 

suppleantpost. Den hidtidige 2. suppleant for de studerende på 

repræsentationsområdet Asien, Frederikke Riis Hansen, forfremmes til 1. 

suppleant. 

 

Ad 1.e.) Det meddeltes at den hidtidige 2. suppleant for VIP’erne på 



 

 

SIDE 3 AF 5 repræsentationsområdet Mellemøsten, Ehab Galal, fratræder sin 

suppleantpost da han er blevet lektor emeritus. 

 

Ad 2.a.) Birgitte Schepelern Johansen meddelte at den eksterne 

undervisningsevalueringsrapport vedr. F22 snart vil blive endeligt 

færdiggjort, vedtaget og placeret her: 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/evaluering/rapporter/  

Ulla Prien (fast medlem af studienævnets merit- og dispensationsudvalg) og 

Alex K. Tonnesen meddelte i slutningen af mødet, under den lukkede del, 

om naturen af nogle postmødeafgjorte sager. 

 

Ad 2.b.) Mikkel Bunkenborg meddelte at udlandsopholdet på 3. semester på 

BA i Kinastudier i efterårssemesteret 2023 formodentlig også bliver i 

Taiwan, ligesom det er det i efterårssemesteret 2022. 

 

Ad 2.c.) Lucas Emil Zukunft meddelte at der evt. snart vil blive indstillet en 

suppleant til udpegning til studienævnet for de studerende på 

repræsentationsområdet Religion. 

Ying Chen, Julie Holm Hahnemann og Lucas Emil Zukunft meddelte vedr. 

de forskellige fagråd på ToRS, herunder fagrådet for mellemøststudier, 

fagrådet for asien og fagrådet for religionsvidenskab. Der er for tiden ikke 

samme aktivitetsniveau i alle fagråd på ToRS. 

 

Ad 2.d.) Jesper Nielsen meddelte at han deltager i en styregruppe vedr. 

fremtidig organisering af studievejledningen på HUM, samt at der er afholdt 

et antal APV-dialogmøder på ToRS. 

 

Ad 2.e.) Lise Skjøt Møller meddelte at der er holdt et antal møder vedr. en 

evt. centralisering/omorganisering af studievejledningen på HUM, samt at 

studiestarten på ToRS er gået godt. 

 

Ad 3.a.) Der informeredes om nogle nye barselsregler pr. 01.08. Før var 

reglen: ”Hvis du får et barn, imens du skriver speciale, kan du få fristen for 

afleveringen udskudt med 6 eller 12 måneder.” 

Fremover gælder det at: ”Hvis du bliver forælder, imens du skriver speciale, 

kan du få fristen for afleveringen udskudt med op til 12 måneder. For at få 

udskudt afleveringsfristen skal du: • meddele barsel til fakultetet (se under 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/evaluering/rapporter/


 

 

SIDE 4 AF 5 "Hvordan meddeler jeg barsel uden orlov?"). • kontakte dit studienævn med 

henblik på at få skrevet barselsperioden ind i din specialekontrakt. Husk at 

angive, hvor længe du søger om at få udskudt din aflevering.” 

Dermed kan begge forældre fremover bede om op til 12 måneders 

forlængelse af deres specialekontrakt. 

 

Ad 3.b.) Der informeredes om nogle nye bekendtgørelser, der træder i kraft 

den 1. september 2022 jf.: https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2021/2271  

samt: https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2022/458  samt: 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2021/2285  samt: 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2022/1125  

 

Ad 3.c.) Der informeredes om nogle semesterdispensationer E22 - Ændrede 

prøvebestemmelser: 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Semesterdispensatio

ner_E22.pdf  

 

Ad 3.d.) Der informeredes om at rektoratet forbereder reform af KU's 

administration jf.: 

https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/PublishingImages/Sider/Rektoratet-

forbereder-reform-af-KUs-administration/Rapport%20fra%20BCG%20-

%20Analyse%20af%20det%20%C3%B8konomiske%20potentiale.pdf  

samt: https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/Sider/Rektoratet-forbereder-

reform-af-KUs-administration.aspx  samt: 

https://www.akademikerbladet.dk/aktuelt/2022/august/ku-s-ansatte-er-

bekymrede-rektoratet-forbereder-besparelser-for-flere-hundrede-millioner  

samt: https://newsletter.kunet.dk/mail/OBS/640l0v9k019QbxAEaDg-

943870072  

 

Ad 3.e.) Der informeredes om nogle nye/rettede studieordninger som er 

uploadet til: https://hum.ku.dk/uddannelser/aktuelle_studieordninger/  

 

Ad 4) Studienævnet drøftede anden runde KA-optaget på ToRS. Der vil evt. 

ske ændringer i fremtiden. 

 

Ad 5) Studienævnet drøftede kvote-2-spørgsmål ved BA-optaget på ToRS. 

Studienævnets kvote-2-udvalg vil gå videre med emnet i samarbejde med 

studieledelsen og andre. 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2021/2271
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2022/458
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2021/2285
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2022/1125
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Semesterdispensationer_E22.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Semesterdispensationer_E22.pdf
https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/PublishingImages/Sider/Rektoratet-forbereder-reform-af-KUs-administration/Rapport%20fra%20BCG%20-%20Analyse%20af%20det%20%C3%B8konomiske%20potentiale.pdf
https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/PublishingImages/Sider/Rektoratet-forbereder-reform-af-KUs-administration/Rapport%20fra%20BCG%20-%20Analyse%20af%20det%20%C3%B8konomiske%20potentiale.pdf
https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/PublishingImages/Sider/Rektoratet-forbereder-reform-af-KUs-administration/Rapport%20fra%20BCG%20-%20Analyse%20af%20det%20%C3%B8konomiske%20potentiale.pdf
https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/Sider/Rektoratet-forbereder-reform-af-KUs-administration.aspx
https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/Sider/Rektoratet-forbereder-reform-af-KUs-administration.aspx
https://www.akademikerbladet.dk/aktuelt/2022/august/ku-s-ansatte-er-bekymrede-rektoratet-forbereder-besparelser-for-flere-hundrede-millioner
https://www.akademikerbladet.dk/aktuelt/2022/august/ku-s-ansatte-er-bekymrede-rektoratet-forbereder-besparelser-for-flere-hundrede-millioner
https://newsletter.kunet.dk/mail/OBS/640l0v9k019QbxAEaDg-943870072
https://newsletter.kunet.dk/mail/OBS/640l0v9k019QbxAEaDg-943870072
https://hum.ku.dk/uddannelser/aktuelle_studieordninger/


 

 

SIDE 5 AF 5 Punktet: ”Nedsættelse af studienævnets kvote-2-udvalg til BA-optaget pr. 

efteråret 2023” blev sat på efterfølgende studienævnsmøde. 

 

Ad 6) Studienævnet drøftede et løft af tysk og fransk – læsekurser i tysk og 

fransk på HUM (ToRS) i forbindelse med Sprogstrategisk satsning: 

https://cip.ku.dk/projekter-og-samarbejdsaftaler/sprogstrategisk-satsning/  

og i forlængelse af et Aktstykke om løft af tysk og fransk på de 

videregående uddannelser: 

https://www.ft.dk/RIPdf/samling/20211/aktstykke/aktstk158/20211_aktstk_

anmeldt158.pdf  samt jf.: 

https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2021/filer/forstaelsestekst-loft-af-

tysk-og-fransk-pa-de-videregaende-uddannelser.pdf  

 

Ad 7) Studienævnet drøftede udviklingen af HUMs uddannelseslandskab jf.: 

https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-

uddannelseslandskab/Sider/default.aspx  

Birgitte Schepelern Johansen og Lucas Emil Zukunft oplyste at der snart vil 

blive offentliggjort noget relevant. 

 

Ad 8) Studienævnet flyttede det studienævnsmøde der før var placeret 

onsdag d. 16. november 2022 kl. 10:00 – 12:00 til den 9. november 2022 kl. 

10:00 – 12:00. 

Studienævnet flyttede det studienævnsmøde der før var placeret onsdag d. 7. 

december 2022 kl. 10:00 – 12:00 til den 14. december 2022 kl. 10:00 – 

12:00. 

 

Ad 9) Studienævnet drøftede studievejledningens evt. tilstedeværelse under 

drøftelser af den interne undervisningsevalueringsrapport. 

Punktet: ”Studievejledningens evt. tilstedeværelse under drøftelser af 

postmødeafgjorte sager” blev sat på efterfølgende studienævnsmøde. 

 

Ad 10) Intet. 

https://cip.ku.dk/projekter-og-samarbejdsaftaler/sprogstrategisk-satsning/
https://www.ft.dk/RIPdf/samling/20211/aktstykke/aktstk158/20211_aktstk_anmeldt158.pdf
https://www.ft.dk/RIPdf/samling/20211/aktstykke/aktstk158/20211_aktstk_anmeldt158.pdf
https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2021/filer/forstaelsestekst-loft-af-tysk-og-fransk-pa-de-videregaende-uddannelser.pdf
https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2021/filer/forstaelsestekst-loft-af-tysk-og-fransk-pa-de-videregaende-uddannelser.pdf
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Sider/default.aspx
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